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Szám: 101-8/2020. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
 

A TOLNA MEGYEI CIGÁNY NEMZETISÉGI ÖNKORMÁNYZAT 
KÖZGYŰLÉSÉNEK ÜLÉSÉRŐL 

 
 
Készült:  2020. július 29-én (szerdán) 10:00 órai kezdettel megtartott soron kívüli 

nyilvános ülésről 
 
Az ülés helye:  a Tolna Megyei Önkormányzati Hivatal 101. számú tárgyalóterme 
  
Jelen vannak:  A Tolna Megyei Cigány Nemzetiségi Önkormányzat részéről: 

Orsós István, a közgyűlés elnöke 
Baranyai Istvánné elnökhelyettes  
Balogh László, a közgyűlés tagja  
Kalányos János, a közgyűlés tagja (az 1. napirendi pont tárgyalása 
közben érkezett) 
Karaszi Károly, a közgyűlés tagja  
Pongó Ignác, a közgyűlés tagja  
Sárközi János József, a közgyűlés tagja 

 
A Tolna Megyei Önkormányzati Hivatal részéről: 
dr. Baranyai Eszter, megyei főjegyző 
dr. Ritter Beáta, megyei aljegyző 
Tóthné Lelkes Erika, pénzügyi osztályvezető 

  
Távolmaradását előre jelezte: - 

        
Távolmaradását előre nem jelezte: - 

 
Meghívottak: - 
 
További jelenlévők: - 
 
 
Orsós István, elnök:  
Köszönti a Közgyűlés tagjait, a Hivatal képviselőit, valamint a jelenlévőket. Megállapítja, hogy 
a Közgyűlés tagjai közül az ülés kezdetekor jelen van 6 fő, így a Közgyűlés határozatképes.  
 

Elmondja, hogy a rendkívüli ülés összehívását három képviselő kezdeményezte. (A 
kezdeményezés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) A meghívó mindenkinek kiküldésre 
került. A meghívóban a kezdeményezők által megjelölt napirendi pontok szerepelnek.  
 
Javasolja, hogy a meghívón szereplő 3. napirendi pont, mivel azt zárt ülésen kell tárgyalnia 
a testületnek, kerüljön a napirend végére 4. napirendi pontként, és ennek megfelelően a 4. 
napirendi pontot tárgyalja a testület a nyílt ülés 3. napirendi pontjaként. 
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Kéri, hogy szavazzanak a meghívóban szereplő napirend elfogadásáról az elhangzott 
módosítással együtt. 
 
A szavazásban részt vett 6 képviselő. A Közgyűlés 5 igen szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett az alábbi napirendet fogadta el: 
 
Napirend: 
 
1. Javaslat elnöki tanácsadói kinevezésre 

Előadó: a soron kívüli ülés összehívását kezdeményező képviselők (szóbeli 
előterjesztés) 
 

2. Tolna Megyei Roma Nap rendezvényének megváltoztatása 
 Előadó: a soron kívüli ülés összehívását kezdeményező képviselők (szóbeli 

előterjesztés) 
 
3. Pénzügyi jogkörök felülvizsgálata  

Előadó: a soron kívüli ülés összehívását kezdeményező képviselők (szóbeli 
előterjesztés) 
 

Zárt ülésen: 
 

4. Méltatlanság vizsgálatának kérdése Pongó Ignác vonatkozásában 
Előadó: a soron kívüli ülés összehívását kezdeményező képviselők (szóbeli 
előterjesztés) 

 
A napirendi pontok tárgyalása következik: 
 
1. napirendi pont: 
Javaslat elnöki tanácsadói kinevezésre 
Előadó: a soron kívüli ülés összehívását kezdeményező képviselők 
 
Orsós István, elnök:  
Átadja a szót az előterjesztőknek. 
 
Sárközi János József, képviselő: 
Elmondja, hogy mivel Kalányos János Urat szeretnék javasolni elnöki tanácsadónak, így 
várjanak amíg megérkezik az ülésre, hogy tudjon nyilatkozni arról, hogy vállalja-e. 
 
Orsós István, elnök:  
Szünetet rendel el. 
 
SZÜNET 
 
Orsós István, elnök:  
Ismét megnyitja az ülést. Megállapítja, hogy a Közgyűlés 7 fővel továbbra is határozatképes. 
 
Pongó Ignác, képviselő: 
Kéri Főjegyző Asszonyt, hogy adjon tájékoztatást a napirendi pont kapcsán arról, hogy van-
e a testületnek kompetenciája eldönteni, hogy ki a tanácsadó. 
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dr. Baranyai Eszter, megyei főjegyző: 
Elmondja, hogy a státusz az elnöki roma koordinátor, akinek a kinevezője a Tolna Megyei 
Közgyűlés Elnöke, egyszemélyben Fehérvári Tamás Úr. A koordinátori állás pillanatnyilag 
betöltött, Orsós László tölti be, akinek a megbízatása megszüntetéséről döntött az Elnök Úr. 
A legutóbbi egyeztetésen Orsós Istvánt javasolták Elnök Úrnak, de akkor is elhangzott és 
minden alkalommal, amikor erről szó volt elhangzott, hogy ennek a kinevezési jogkörnek a 
gyakorlója kizárólag az Elnök Úr. Még csak nem is kinevezésről, hanem megbízás adásáról 
van szó. A TMCNÖ-nek sem döntési, sem javaslattételi jogköre ebben a kérdésben nincs. 
Elnök Úr az egyeztetésen a partnerség jegyében kérdezte meg ezt, de ettől még a TMCNÖ-
nek hatásköre nincsen. Természetesen erről a témáról úgy, ahogy legutóbb volt egy nyilvános 
megbeszélés, most is beszélhetnek. 
 
Sárközi János József, képviselő: 
Elmondja, hogy ők nincsenek a Megyei Közgyűlés Elnöke felett, neki joga van bármikor bárkit 
kinevezni. A FIROSZ és a Lungo Drom az elmúlt ülés óta koalíciót kötöttek, és az a döntés 
született, hogy a többségi megyei cigány kisebbségi önkormányzat Kalányos Jánost 
javasolja az Elnök Úrnak, hogy szakmai tanácsadónak válassza meg. Kalányos János a 
Lungo Drom megyei elnöke, és azt nyilatkozta, hogy vállalja a feladatot. Ők nem támasztanak 
olyan feltételeket, hogy akár szerződést, vagy együttműködési megállapodást bontanak. Ők 
nem parancsolnak az Elnöknek, de kérik nagy tisztelettel, hogy ezt az álláspontukat vegye 
figyelembe. 
 
Pongó Ignác, képviselő: 
Véleménye szerint mivel ez nem a Tolna Megyei Cigány Nemzetiségi Önkormányzat 
hatáskörébe tartozó döntés, erről nem is születhet döntés. Javaslatot tehet a cigány 
önkormányzat, de nincs törvényi joga ezt határozatba foglalni. Nincs hatáskörük dönteni 
erről, ezért nem hozhatnak határozatot sem ebben a kérdésben. 
 
dr. Baranyai Eszter, megyei főjegyző: 
Valóban nincsen a TMCNÖ-nek ebben hatásköre, mint ahogy az már többször el is hangzott. 
Lehet még együttdöntési, egyetértési, javaslattételi joga, ezeket a kategóriákat ismerjük. 
Ebben a kérdésben a TMCNÖ-nek egyik sincsen. Ettől függetlenül mégis, ha határozatot 
hoznának róla, akkor jelzi, hogy nincs hatáskörük, nem tudnak határozatot hozni. A 
jegyzőkönyvbe foglalva természetesen szerepelhet az, ami elhangzott. Ebben a tárgyban 
már volt egy tanácskozás, akkor is született egyfajta döntés, amit szintén nem 
jegyzőkönyveztek, de mégiscsak egy döntés volt, csak nem TMCNÖ határozat formájában. 
Itt a jegyzőkönyvben szerepelni fog, hogy kinek mi a javaslata, amiről Elnök Úr értesülni fog. 
 
Kalányos János, képviselő: 
Elmondja, hogy vállalja a megbízatást. Tudomásul veszik, hogy nincs ebben nekik döntési 
joguk, de javaslatként terjesztik elő és kerüljön jegyzőkönyvbe.  
 
Sárközi János József, képviselő: 
Kéri akkor kerüljön jegyzőkönyvbe, hogy az előző javaslatukat visszavonják, és az új 
javaslatuk pedig az, hogy Kalányos Jánost nevezze ki a Megyei Közgyűlés Elnöke, mint 
szakmai tanácsadó. 
 
Orsós István, elnök: 
Kérdezi, hogy van-e valakinek még kérdése, hozzászólása ehhez a napirendi ponthoz? 
További kérdés, hozzászólás hiányában lezárja a napirendi pont vitáját. 
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2. napirendi pont: 
Tolna Megyei Roma Nap rendezvényének megváltoztatása 
Előadó: a soron kívüli ülés összehívását kezdeményező képviselők 
 
Orsós István, elnök: 
Átadja a szót az előterjesztőknek. 
 
Sárközi János József, képviselő: 
Azt szeretnék, ha a helyszín megváltoztatásra kerülne, és egyedül a Tolna Megyei Cigány 
Nemzetiségi Önkormányzat tartsa meg a rendezvényt. Adjon be az Önkormányzat kérelmet 
a Megyei Közgyűlés Elnökének, hogy támogassa a roma napot. Kérik a Tisztelt Elnök Urat, 
hogy helyszínnek a Vármegyeházát biztosítani szíveskedjen. 
 
dr. Baranyai Eszter, megyei főjegyző: 
A Tolna Megyei Kormányhivatal vezetőjének, a Kormánymegbízott Úrnak a hatáskörébe 
tartozik már a Vármegyeháza épületének rendelkezésre bocsátása. 
 
Orsós István, elnök: 
Elmondja, hogy a járványhelyzetre tekintettel ebben az évben nem szeretne részt venni a 
rendezvény megszervezésében. Természetesen legyen a rendezvény megtartva, ő nem azt 
mondja, hogy ne legyen megtartva, de az elszámolásban és a lebonyolításban nem szeretne 
részt venni. Nagyon sok rendezvény, fesztivál elmarad a vírus miatt, ő nem szeretné ezt a 
kockázatot felvállalni, ő nem vállalja a felelősséget. Ha valamelyik képviselő esetleg 
felvállalja, hogy levezényli és elszámolja ezt a rendezvényt, akkor neki azzal nincs semmi 
problémája. 
 
Kalányos János, képviselő: 
Úgy gondolja, hogy ha úgy alakul a járványhelyzet, hogy nem lehet megtartani, akkor azt 
megérti, de ha ez nem áll fenn, akkor olyan nincs, hogy ha a többség megszavazza, hogy 
helyszínváltoztatással a roma nap meg legyen tartva, akkor annak elszámolásában Elnök 
Úrnak részt kell vennie. Elnök Úr nem vonhatja ki magát az elszámolásból. Nincs olyan, hogy 
átadja az Elnök a felelősséget. 
 
Pongó Ignác, képviselő: 
Véleménye szerint a nemzetiségi törvény szabályozza ezt. Vannak olyan feladatok, amiket 
az Elnök átadhat. Nincs abban semmi probléma, ha a szervezést, mivel a Sárközi képviselő 
úr a helyszín kijelölését magához ragadta, átvállalja, és a lebonyolítást is. Ezzel megbízhatja 
az Elnök. Ők nincsenek ellene annak, hogy meg legyen tartva a roma nap, annak sincsenek, 
hogy Szekszárdon legyen tartva. Sőt, ők azt szeretnék, ha a lebonyolítás minél 
gördülékenyebb lenne, ezért megbízza az Elnök azt a személyt, aki ezt szeretné 
megszervezni. 
 
dr. Baranyai Eszter, megyei főjegyző: 
Egyrészt van egy rendezvény, amit eldöntenek, hogy megtartják-e. Jelen esetben azonban 
van egy megnyert pályázat ehhez kapcsolódóan, amelyet szükséges lenne most már 
megvalósítani azt, amit vállaltak ebben. Az elszámoláshoz kapcsolódóan az Elnök Úrnak van 
joga és kötelezettsége, mivel ez a TMCNÖ-nek a megnyert pályázata. De a 
rendezvényszervezési feladatok vonatkozásában dönthet úgy, hogy nem kíván abban részt 
venni, hanem a testület kijelöl valakit erre. Ennek nincsen akadálya, de a kapcsolódó 
papírokat az Elnöknek kell aláírnia. 
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Orsós István, elnök: 
Természetesen az elszámolási kötelezettségének eleget tesz, rosszul fogalmazott az előbb. 
 
Baranyai Istvánné, elnökhelyettes: 
Elmondja, hogy az Elnöknek megvannak a feladatai. A pályázatot ő írta alá, a felelősséget 
nem adhatja át, neki kell elszámolni. 
 
Tóthné Lelkes Erika, pénzügyi osztályvezető: 
Pénzügyi oldalról szeretné elmondani, hogy a döntés megszületett, hogy nyert az 
önkormányzat, de nem történt szerződéskötés, valószínű, hogy a Minisztérium kivár a 
helyzetre való tekintettel. Nincs támogatói okirat és nem tudni mikor lesz ebből pénz. A múlt 
ülésen döntöttek a pályázati forrás kiegészítéséről. A megvalósítási időszak december 31-ig 
tart.  
 
Sárközi János József, képviselő: 
A múlt ülésen az augusztus 22. napban állapodtak meg. Ezt célozzák meg, de természetesen 
majd ha kell, akkor alkalmazkodni fognak a helyzethez. 
 
dr. Baranyai Eszter, megyei főjegyző: 
Elmondja, hogy ha az Elnök Úr átadja a rendezvényszervezési feladatokat, mert az 
elszámolást úgy nyilatkozott, hogy vállalja, akkor hozhatnak határozatot arról, hogy kinek. 
Jelzi, hogy az augusztus 22. pénzügyi szempontból aggályos, mert nem biztos, hogy itt lesz 
a pénz addigra, amíg nem írják alá a támogatói okiratot, addig semmi sem biztos. 
 
Balogh László, képviselő: 
Kéri, hogy a határozat legyen úgy megfogalmazva, hogy csak ha a támogatási szerződés 
addig megszületik, csak abban az esetben legyen a rendezvény megtartva. 
 
Pongó Ignác, képviselő: 
Javasolja, hogy döntsenek a személyről, mert a szervezést el kell kezdeni. 
 
dr. Baranyai Eszter, megyei főjegyző: 
Javasolja, hogy a feladat ellátásával, a rendezvény lebonyolításával a Kulturális Bizottságot 
bízzák meg.  
 
Kalányos János, képviselő: 
Egyetért a javaslattal. 
 
Pongó Ignác, képviselő: 
Ő is támogatja.  
 
Orsós István, elnök: 
Kéri a Közgyűlést, hogy szavazzanak arról, hogy a Kulturális Bizottságot megbízzák a roma 
nap megszervezésével, azzal, hogy ha a járványügyi helyzet megengedi a rendezvény 
megtartását és a pályázati forrás is rendelkezésre áll, a helyszín a Vármegyeháza, de 
mindenképpen Szekszárd legyen, és augusztus 22. napján tartsák meg, de legkésőbb 
december 31-ig, és nyújtsanak be kérelmet a Közgyűlés Elnökéhez támogatásra. 
 
A szavazásban részt vett 7 képviselő. A Közgyűlés 7 igen szavazattal, ellenszavazat, 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
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A Tolna Megyei Cigány Nemzetiségi Önkormányzat 
Közgyűlésének 16/2020. (VII. 29.) közgyűlési határozata a 
„VIII. Tolna Megyei Folklór Fesztivál” tárgyában: 
 

1. A Tolna Megyei Cigány Nemzetiségi Önkormányzat Közgyűlése 
úgy határoz, hogy a „VIII. Tolna Megyei Folklór Fesztivál” 
megszervezésével a Kulturális, Oktatási és Civil Bizottságot bízza 
meg. 

 
2. A Közgyűlés a rendezvényt 2020. augusztus 22. napján tervezi 

megvalósítani, azzal a feltétellel, hogy a rendezvény ezen a 
napon való megtartására csak abban az esetben kerüljön sor, 
amennyiben a támogatási okirat eddig az időpontig kibocsátásra 
kerül, a pénzügyi forrás rendelkezésre áll, és a járványhelyzet azt 
megengedi. Amennyiben ezen feltételek nem állnak fenn, akkor a 
rendezvény időpontja a megvalósítási időszakon belül (2020. 
december 31.) a Kulturális, Oktatási és Civil Bizottság által kijelölt 
dátum legyen. 
 

3. A Közgyűlés akként dönt, hogy a „VIII. Tolna Megyei Folklór 
Fesztivál” helyszíne Szekszárdon a Vármegyeháza legyen. A 
Vármegyeháza foglaltsága esetén a rendezvény mindenképpen 
Szekszárd területén kerüljön megtartásra. 
 

4. A Közgyűlés felkéri Elnökét, hogy nyújtson be támogatási 
kérelmet a Tolna Megyei Önkormányzat Közgyűlése Elnökéhez a 
rendezvény pénzügyi támogatása érdekében.  
 
Felelős: Orsós István, a Közgyűlés elnöke, illetve a Kulturális, 
Oktatási és Civil Bizottság 
Határidő: értelemszerűen 

 
 
 
3. napirendi pont: 
Pénzügyi jogkörök felülvizsgálata 
Előadó: a soron kívüli ülés összehívását kezdeményező képviselők 
 
Orsós István, elnök:  
Átadja a szót elsőként Tóthné Lelkes Erika, pénzügyi osztályvezető asszonynak, hogy 
tájékoztassa a Közgyűlést a napirendi ponthoz kapcsolódó jogszabályokról. 
 
Tóthné Lelkes Erika, pénzügyi osztályvezető: 
Elmondja, hogy az államháztartásról szóló törvény és annak a végrehajtási rendelete 
egyértelműen leírja, hogy az Elnök a megválasztásával az önkormányzatot képviseli oly 
módon, hogy ő általános érvénnyel kötelezettséget vállalhat, utalványozhat, szakmai 
teljesítést igazolhat. Ha ő érintett vagy akadályoztatva van, akkor felhatalmazza azt a 
személyt, tehát az Elnök és nem a képviselő-testület, aki helyette aláírhat. Erről készült egy 
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szabályzat, ami szerint az elnökhelyettes a felhatalmazott személy. A múlt ülésen azt 
javasolták, de ez is csak egy javaslat, mert az Elnök úr dönt, hogy Balogh László képviselő 
legyen ez a személy július 3-tól, mert az elnökhelyettes asszony messze lakik és nem tud 
bejönni aláírni. Ez úgy történik, hogy az utalványrendeletet alá kell írni és utána tudják a 
pénzügyi mozgást hozzá tenni. 
 
Baranyai Istvánné, elnökhelyettes: 
Elmondja, hogy tény, hogy messze van, de a probléma abból adódik, hogy nincs tiszteletdíj, 
sem útiköltség. A saját pénzéből nem elvárható, hogy bejöjjön és a megélhetését 
kockáztassa. Nem akar a felelősség alól kibújni, nem akarja az elnökhelyettesi feladatait 
senkinek a nyakába akasztani. 
 
Orsós István, elnök: 
Tudomása szerint nem fizethetnek útiköltséget azért, hogy bejönnek a Közgyűlésre. 
 
dr. Baranyai Eszter, megyei főjegyző: 
Tiszteletdíjat állapíthat meg a testület. 
 
Orsós István, elnök: 
A napirend a pénzügyi jogkörökről és nem a tiszteletdíjról szól. Ő Balogh Lászlónak adott 
legutóbb felhatalmazást, van ezzel kapcsolatban valakinek ellenvetése? 
 
Sárközi János József, képviselő: 
Kérdezi, hogy lehet-e több pénzügyi ellenjegyző? 
 
Tóthné Lelkes Erika, pénzügyi osztályvezető: 
Lehet. A meghatalmazás arról szól, hogy aki az elnök helyett aláír, az köteles a testület előtt 
beszámolni. 
 
Pongó Ignác, képviselő: 
A törvény szerint az Elnök joga felhatalmazni ezt a személyt. Nem az Elnök akarta egyébként 
megváltoztatni azt, hogy az elnökhelyettes legyen. 
 
Orsós István, elnök: 
Elmondja, hogy a legutóbbi döntését fenntartja, tehát a pénzügyi ellenjegyző az elnök 
akadályoztatása vagy érintettsége esetén Balogh László képviselő úr. 
Megkérdezi, van-e valakinek további kérdése, hozzászólása a napirendi pont keretében. 
További kérdés, hozzászólás hiányában megköszöni a képviselőknek a részvételt, majd az 
ülést bezárja. 
 
 
 

k.m.f. 
 
 
 
 

  Sárközi János  Orsós István 
 jegyzőkönyv-hitelesítő   a Közgyűlés elnöke 


